
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jerzego Wcisłę 

na 27. posiedzeniu Senatu 

w dniu 23 lipca 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra rozwoju, pracy i technologii Jarosła-

wa Gowina 

Szanowny Panie Ministrze! 

Podczas konferencji „Sytuacja młodych na rynku pracy w Polsce”, zorganizowanej w dniu 1 lipca br. 

w Senacie przez Parlamentarny Zespół ds. Młodzieży, zaproszeni eksperci przedstawili prognozy dotyczące 

przyszłości polskiego rynku pracy. 

Obecna sytuacja pandemiczna przede wszystkim nie sprzyja osobom młodym, które dopiero wchodzą na 

rynek pracy i nie posiadają wymaganego przez pracodawców doświadczenia. Jak wskazywał podczas konfe-

rencji dr Jakub Sawulski, moment wejścia na rynek pracy jest najważniejszym momentem dla całej kariery. 

Co więcej, wedle przytoczonych podczas prelekcji badań osoby wchodzące na rynek pracy w czasie kry-

zysu w przyszłości osiągają niższe zarobki, częściej wpadają w okresy bezrobocia, częściej pracują w nie-

standardowych formach zatrudnienia. Ostatnie z wymienionych zjawisk szczególnie dotyczy Polski, ponie-

waż wedle badań Eurostatu aż 60% osób w wieku 15–24 lat w 2019 r. w Polsce pracowało w oparciu o nie-

stabilne formy zatrudnienia. Warto zwrócić także uwagę, że wedle badań GUS gastronomia i inne branże 

usługowe najbardziej pokrzywdzone przez pandemię zatrudniają głównie osoby młode, a od czasu wprowa-

dzenia tzw. 0% PIT ministerstwo nie zaproponowało żadnych rozwiązań dla osób młodych, wchodzących na 

rynek pracy.  

W związku z tym zwracam się o odpowiedź na następujące pytania. 

1. Czy ministerstwo w związku z sytuacją pandemiczną ma zamiar wesprzeć osoby młode wchodzące na 

rynek pracy? Jeżeli tak, to w jaki sposób? 

2. W jaki sposób ministerstwo ma zamiar promować stałe formy zatrudnienia wśród osób młodych? 

3. W jaki sposób ministerstwo ma zamiar zachęcać pracodawców do zatrudniania osób młodych na pod-

stawie stałej formy zatrudnienia? 

4. W jaki sposób ministerstwo ma zamiar likwidować szarą i czarną strefę zatrudnienia wśród osób mło-

dych? 

5. Czy ministerstwo planuje prace nad inicjatywą ustawodawczą w celu zwiększenia roli PIP? Jeśli tak, to 

jakie potencjalne kompetencje otrzymałaby inspekcja? 

6. Czy ministerstwo ma zamiar w ciągu najbliższego roku „ozusować” umowy cywilnoprawne? 

Z poważaniem 

Jerzy Wcisła 
 


